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Darłowo, dnia 16 grudnia 2022 roku 
 
BR.0002.15.2022   
 

Protokół Nr LX/2022 

z LX sesji VIII kadencji Rady Gminy Darłowo 

z dnia 16 grudnia 2022 roku 

pod przewodnictwem Pana Henryka Ignatowicza  

Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Darłowo 
 

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Darłowo. 
 
Wiceprzewodniczący rozpoczął obrady sesji o godzinie 1000, a zakończył o godzinie 1143. 
 

 

Na ustawowy stan 15 Radnych w chwili rozpoczęcia w sesji uczestniczyło 14 Radnych, co 
stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 

Pan Grzegorz Hejno – Przewodniczący Rady Gminy Darłowo był nieobecny, usprawiedliwiony.  
 
/Lista obecności Radnych na posiedzeniu LX sesji Rady Gminy Darłowo VIII kadencji w dniu 16 grudnia 2022 
roku stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu/ 
 
Wiceprzewodniczący powitał obecnych na sesji Sołtysów Sołectw Gminy Darłowo.   
 
/Lista obecności Sołtysów Sołectw Gminy Darłowo stanowi załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu/ 
 

Pan Radosław Głażewski – Wójt Gminy Darłowo; 
Ponadto w sesji udział wzięli: 

Pani Violetta Kolanek – Skarbnik Gminy Darłowo; 
Pani Anna Szynkowska-Borkowska – Sekretarz Gminy Darłowo; 
Pan Maciej Jabłoński – Radca Prawny; 
Pani Anna Zatorska – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Darłowie;  
Pani Izabela Sielska – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i 
Rolnictwa; 
Pan Rafał Kunysz – Kierownik Referatu Inwestycji, Infrastruktury Technicznej i Gospodarki 
Przestrzennej;  
Pan Tomasz Gondek – Prezes Spółki z o. o. Gminny Zakład Użyteczności Publicznej z 
siedzibą w Krupach; 
Pan Przemysław Pociecha – Komendant Straży Gminnej. 
 
/Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu/ 
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Pan Henryk Ignatowicz Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo przystąpił do 

powołania sekretarza obrad dzisiejszej sesji. 
Na Sekretarza obrad powołano Radnego Wiesława Moskwę
W głosowaniu wzięło udział 14 Radnych, głosując: 

. 

13 głosów za, 
0 głosów przeciw, 
1 głos wstrzymujący (radny Wiesław Moskwa) 

 
Wiceprzewodniczący powołał na protokolantkę panią Iwonę Kowalską. 
 
Wiceprzewodniczący poinformował, że dzisiejsza sesja została zwołana zgodnie z art. 

20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym oraz § 30 ust. 1 i ust. 6 Statutu Gminy Darłowo. 
 
 
 

Ustalenie  porządku obrad. 
Ad.2.  

 
Wiceprzewodniczący przypomniał, że proponowany porządek obrad radni otrzymali 

wraz z zawiadomieniami na dzisiejszą sesję.  
 
/Proponowany porządek obrad radni otrzymali wraz z zawiadomieniami na LX Sesję Rady Gminy Darłowo. 
Porządek obrad wraz z zawiadomieniem stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu/ 
 

Wiceprzewodniczący poinformował, że przed sesją na podstawie art. 20 ust. 5 ustawy                                   
o samorządzie gminnym otrzymał od Wójta Gminy Darłowo wniosek o wprowadzenie do 
porządku obrad następujących projektów uchwał:
 

  

1) w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2022 rok; Druk Nr 3/2022LX 
2) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo na lata 2022-2029; 

Druk Nr 4/2022LX 
3) w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIII.338.2021 Rady Gminy Darłowo z dnia 23 marca 

2021 roku w sprawie udzielenia poręczenia pożyczki oraz innych należności 
wynikających z umowy pożyczki (odsetki) z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Szczecinie zaciągniętej przez Gminny Zakład 
Użyteczności Publicznej Sp. z o. o z siedzibą w Krupach na realizację projektu „Budowa 
kanalizacji sanitarnej w miejscowości Kopań, Porzecze i Pęciszewko”; Druk Nr 5/2022LX 

4) w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
oraz ustalenia stawki tej opłaty; Druk Nr 6/2022LX 

5) w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu; Druk Nr 7/2022LX 
6) w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu; Druk Nr 8/2022LX 
 
/Wniosek o zmianę porządku obrad stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu/ 
 

Do proponowanego porządku obrad Wiceprzewodniczący wprowadził uchwały 
przygotowane przez radnych na komisjach w dniu 14 grudnia 2022 roku: 
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1) w sprawie uchwalenia ramowego planu pracy Rady Gminy Darłowo na 2023 rok;                       
Druk Nr 9/2022LX 

2) w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej Rady 
Gminy Darłowo na 2023 rok; Druk Nr 10/2022LX 

3) w sprawie zatwierdzenia ramowych planów pracy komisji Rady Gminy Darłowo na 2023 
rok; Druk Nr 11/2022LX 

 
Wiceprzewodniczący Rady zapytał czy są wnioski do porządku obrad?  
Nikt wniosków nie zgłosił.  
 
Wobec braku kolejnych wniosków Wiceprzewodniczący przystąpił do przeprowadzenia 
głosowań nad wprowadzeniem do porządku obrad sesji zgłoszonych projektów uchwał.  
 
Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo stwierdził, 
że za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmian w 
budżecie Gminy Darłowo na 2022 rok; Druk Nr 3/2022LX było  
14 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  
czyli projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
 
 
Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo stwierdził, 
że za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmiany 
wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo na lata 2022-2029; Druk Nr 4/2022LX 
było  
14 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  
czyli projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
 
 
Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo stwierdził, 
że za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 
Nr XXXIII.338.2021 Rady Gminy Darłowo z dnia 23 marca 2021 roku w sprawie 
udzielenia poręczenia pożyczki oraz innych należności wynikających z umowy pożyczki 
(odsetki) z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 
Szczecinie zaciągniętej przez Gminny Zakład Użyteczności Publicznej SP. z o. o. z 
siedzibą w Krupach na realizację projektu „Budowa kanalizacji sanitarnej w 
miejscowości Kopań, Porzecze i Pęciszewko”; Druk Nr 5/2022LX było  
14 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  
czyli projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
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Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo stwierdził, 
że za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyboru metody 
ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej 
opłaty; Druk Nr 6/2022LX było  
14 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  
czyli projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
 
 
Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo stwierdził, 
że za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody 
na ustanowienie służebności przesyłu; Druk Nr 7/2022LX było  
14 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  
czyli projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
 
 
Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo stwierdził, 
że za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody 
na ustanowienie służebności przesyłu; Druk Nr 8/2022LX było  
14 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  
czyli projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
 
 
Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo stwierdził, 
że za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie uchwalenia 
ramowego planu pracy Rady Gminy Darłowo na 2023 rok; Druk Nr 9/2022LX było  
14 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  
czyli projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
 
 
Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo stwierdził, 
że za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia 
ramowego planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo na 2023 
rok; Druk Nr 10/2022LX było  
14 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  
czyli projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
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Na podstawie wyników głosowania Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo stwierdził, 
że za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia 
ramowych planów pracy komisji Rady Gminy Darłowo na 2023 rok; Druk Nr 11/2022LX 
było  
14 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  
czyli projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
 
 
Wiceprzewodniczący powiedział, że porządek obrad dzisiejszej sesji po przyjętych 
zmianach przedstawia się następująco: 
 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2022 rok. 
Druk Nr 3/2022LX 

Punkt 13 otrzymuje brzmienie:  

 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 
Darłowo na lata 2022-2029. Druk Nr 4/2022LX 

Punkt 14 otrzymuje brzmienie:  

 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 33.338.2021 Rady Gminy 
Darłowo z dnia 23 marca 2021 roku w sprawie udzielenia poręczenia pożyczki oraz innych 
należności wynikających z umowy pożyczki (odsetki) z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Szczecinie zaciągniętej przez Gminny Zakład 
Użyteczności Publicznej Sp. z o.o. z siedzibą w Krupach na realizację projektu „Budowa 
kanalizacji sanitarnej w miejscowości Kopań, Porzecze i Pęciszewko”. Druk Nr 5/2022LX 

Punkt 15 otrzymuje brzmienie:  

 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. Druk Nr 6/2022LX 

Punkt 16 otrzymuje brzmienie:  

 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłu. Druk Nr 7/2022LX 

Punkt 17 otrzymuje brzmienie:  

 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłu. Druk Nr 8/2022LX 

Punkt 18 otrzymuje brzmienie:  

 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia ramowego planu pracy Rady Gminy 
Darłowo na 2023 rok. Druk Nr 9/2022LX 

Punkt 19 otrzymuje brzmienie:  
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Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy i kontroli 
Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo na 2023 rok. Druk Nr 10/2022LX 

Punkt 20 otrzymuje brzmienie:  

 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  zatwierdzenia ramowych planów pracy komisji 
Rady Gminy Darłowo na 2023 rok. Druk Nr 11/2022LX 

Punkt 21 otrzymuje brzmienie:  

 

Wolne wnioski. 
Punkt 22 otrzymuje brzmienie:  

 

Zamknięcie obrad. 
Punkt 23 otrzymuje brzmienie:  

 
 
Następnie przystąpiono do głosowania nad przyjęciem proponowanego porządku obrad z 
wprowadzonymi zmianami: 
 
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych głosując: 
14 głosów za przyjęciem porządku obrad sesji wraz ze zgłoszonymi zmianami, 
0 głosów przeciw,  
0 głosów wstrzymujących.  
 
Wiceprzewodniczący na podstawie wyników głosowania stwierdził, że porządek sesji został 
przyjęty wraz ze zgłoszonymi zmianami. 
 
Na tym punkt zakończono. 
 
 
 
 

Przyjęcie protokołów:  
Ad. 3.  

- z LVII sesji Rady Gminy Darłowo z dnia 27 października 2022 roku,  
- z LVIII sesji Rady Gminy Darłowo z dnia 4 listopada 2022 roku,  
- z LIX sesji Rady Gminy Darłowo z dnia 28 listopada 2022 roku. 
 
Wiceprzewodniczący poinformował, że protokoły były wyłożone do wglądu w Biurze Rady. 
Nikt nie zgłosił uwag do tych protokołów, wobec czego protokoły z LVII, LVIII i LIX sesji 
zostały podpisane bez uwag. 
 
Na tym punkt zakończono. 
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Informacja Wójta Gminy Darłowo o działalności w okresie między sesjami wraz                        
z podaniem aktualnej sytuacji finansowej Gminy Darłowo. 

Ad. 4. 

 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że wita wszystkich dzisiaj 

na tej szczególnej sesji, bo to jest sesja budżetowa. Wójt powiedział, że w związku z tym, że 
będziemy omawiać budżet – co trochę określonego czasu to zajmie – przedstawi 
najważniejsze wydarzenia ze sprawozdania z działalności wójta. Oczywiście pełne 
sprawozdanie znajduje się w Burze Rady, gdzie będzie można w pełni się z nim zapoznać.  

 
Wójt odbył spotkanie z Powiatowym Geodetą panią Emilią Giwerską, radnym 

Robertem Ciszkiem i sołtysem Andrzejem Kijo w sprawie aktualizacji obrębów 
ewidencyjnych w Rusku. Wójt powiedział, że będzie troszeczkę zamieszania geodezyjnego i 
chcemy, żeby tu mieszkańcy, sołtys i radny wiedzieli, że geodeci będą poruszać się po terenie 
sołectwa, żeby znaleźć granice i dlatego zostało zorganizowane to spotkanie.  

 
W dniu 24 listopada 2022 roku podpisane zostało – w obecności pana Pawła Faryno 

Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Sławnie oraz obecności pana 
Łukasza Robaka, pana Denkiewicza, radnego Adama Wasieńki – porozumienie w sprawie 
włączenia jednostki OSP Dobiesław do Krajowego Systemu Ratowniczo Gaśniczego. 
Ponadto takie porozumienie zostało zawarte w okresie późniejszym z jednostką OSP Krupy.  

 
Radna Justyna Osses wyszła z sali obrad 

 
Pan Wójt powiedział, że oczywiście w tym okresie spotkał się również z panią Jolantą 

Jabłońską w sprawie zgłoszeń samowoli budowlanych i tu Urząd Gminy przygotowuje 
dokumenty, żeby rozwiązać ten problem i pomóc Powiatowemu Inspektorowi Nadzoru 
Budowlanego. Oczywiście takie spotkanie też 15 listopada 2022 roku odbyło się w 
Wojewódzkim Inspektoracie Nadzoru Budowlanego w Sławnie. Wójt powiedział, że tu jakby 
Wojewódzki Inspektor w pełni popiera zaangażowanie Inspektora Powiatowego i też 
deklaruje pomoc.  

 
W dniu 25 listopada 2022 roku odbyło się spotkanie „Samorządy lokalne w programie 

Fundusze Europejskie dla Pomorza Zachodniego 2021-2027 – wsparcie dla partnerstw 
terytorialnych w świetle finału negocjacji programu z Komisją Europejską”. Pan wójt 
powiedział, że to jest nowa perspektywa i będą nowe fundusze zatwierdzone i w przyszłym 
roku rozpoczną się nabory z tych działań.  

 
W dniu 12 grudnia 2022 roku pan wójt był w Urzędzie Wojewódzkim w Szczecinie  

na spotkaniu z Wojewodą Zachodniopomorskim w sprawie podpisania porozumienia w 
związku z tym, że Gmina Darłowo otrzymała niedużą kwotę zwrotu 54 000 zł, który to zwrot 
z czasem będzie większy na drogę, którą wykonujemy w miejscowości Kopań.  
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W dniu 5 listopada 2022 roku wójt uczestniczył w obchodach 75-lecia Ochotniczej 
Straży Pożarnej w Kowalewicach, gdzie został przekazany nowy samochód ratowniczo-
gaśniczy. To było wielkie święto i chyba wszyscy pamiętamy to wielkie wydarzenie.  

 
W dniu 9 listopada 2022 roku zorganizowane zostało uroczyste wręczenie Medali 

nadanych przez Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej Andrzeja Dudę dwunastu parom 
małżeńskim z Gminy Darłowo. Te wspólne, uroczyste  Złote Gody odbyły się w Bobolinie.  

 
W dniu 19 listopada 2022 roku wójt uczestniczył w siódmym Biegu Marchewkowym.  
 
W dniu 22 listopada 2022 roku odbył się V Powiatowy Konkurs Pieśni Patriotycznej 

w Szkole Podstawowej w Kopnicy. Wójt powiedział, że było to przepiękne wystąpienia 
młodych osób.  

Radna Justyna Osses wróciła na salę obrad 
 
Wójt powiedział, że tych spotkań zarówno z wykonawcami jak i z mieszkańcami było 

bardzo dużo. Wszystko można zobaczyć w złożonym do Biura Rady sprawozdaniu.  
 

Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Darłowo w okresie miedzy sesjami stanowi załącznik nr 6 do 
niniejszego protokołu/ 

 
Pan wójt przedstawił jeszcze kondycję finansową Gminy Darłowo. Stan konta na 

rachunku podstawowym wynosi 2 219 710,44 zł. Założone lokaty 24 000 000,00 zł. Wydatki 
do poniesienia w najbliższych dniach wynoszą 4 317 455,93 zł. W tym faktury za usługi i 
zakupy na 3 172 854,93 zł, wynagrodzenia i pochodne pracowników UG i świetlic 
544 601,00 zł, wynagrodzenia administracji i zapłata rachunków w szkołach oraz godziny 
ponadwymiarowe nauczycieli 600 00,00 zł.  
 
/Kondycja finansowa stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu/ 
 
Wiceprzewodniczący powiedział, że ma prośbę do informatyka w sprawie kamery, która nie 
przestawia się na osobę mówiącą.  
 
Na tym punkt zakończono.    
 
 
 

Informacja Wójta Gminy Darłowo o realizacji uchwał Rady Gminy Darłowo między 
sesjami. 

Ad. 5.  

  
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że na sesjach, które 

odbyły się w dniu 27 października 2022 roku, 4 listopada 2022 roku i 28 listopada 2022 roku 
Rada Gminy Darłowo podjęła łącznie 29 uchwał, które zostały przekazane organom nadzoru.  
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Nie zostały wszczęte wobec tych uchwał naruszenia prawa. Uchwały zostały 
przekazane pracownikom Urzędu Gminy oraz Kierownikom gminnych jednostek 
organizacyjnych celem ich realizacji.  
 
/Określenie sposobu realizacji uchwał podjętych na LVII, LVIII i LIX sesji stanowi załącznik nr 8 do protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono. 
 
 
 

Interpelacje.  
Ad.6. 

Wiceprzewodniczący zapytał, czy Radni chcą zgłosić interpelacje. 
Nikt z radnych się nie zgłosił.  
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 

Odpowiedzi na interpelacje. 
Ad. 7.  

 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że w okresie miedzy 

sesjami radni złożyli jedną interpelację, natomiast sołtysi złożyli siedem wniosków. 
Udzielono odpowiedzi na interpelację i wszystkie wnioski.  

 
/Określenie sposobu realizacji interpelacji radnych i wniosków sołtysów stanowi załącznik nr 9 do protokołu/ 

 
Wiceprzewodniczący powiedział, że już widać poprawę i w kamerze widać osoby 

mówiące.  
 

Radny Wiesław Moskwa wyszedł z sali obrad. 
 
Na tym punkt zakończono.     
 
 

Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo o działalności w okresie między 
sesjami.  

Ad. 8.  

 
Radny Wiesław Moskwa wrócił na salę obrad. 

 
Pan Henryk Ignatowicz Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo przedstawił 

informacje z działalności w okresie między sesjami.  
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/Informacja Przewodniczącego stanowi załącznik nr 10 do protokołu/ 
 

Na tym punkt zakończono.   
 
 
 

TRYBUNA OBYWATELSKA. 
Ad.9.  

 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy ktoś chciałby zabrać głos w tym 
punkcie? 
Nikt się nie zgłosił.  
 
Wiceprzewodniczący powiedział, że spodziewaliśmy się gości i widzi, że niepotrzebnie nie 
przespał dwóch nocy z nerwów.  
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 

Czas dla samorządu. 
Ad.10.  

 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy ktoś chciałby zabrać głos w tym 
punkcie? 
W tym punkcie głos zabrali: 
 

Pan Tomasz Urbański Sołtys Sołectwa Wicie powiedział, że sesja budżetowa i koniec 
roku to właściwy czas podsumowania, w związku z tym w imieniu swoim, rady sołeckiej, 
mieszkańców i inwestorów dziękuje za wszystkie gesty, wszystkie działania ze strony 
samorządu wspomagające działanie na rzecz Wicia. Wszystkim piękne podziękowania, bo to 
są wspólne decyzje. Natomiast bezpośredni kontakt, który jako sołtys ma urzędem w tym 
choćby z wydziałem promocji jest fantastyczną współpracą. Pan Sołtys także dziękował za 
wspaniałą współpracę z Referatem Gospodarki Komunalnej, w tym za wszelką pomoc. 
Mówca powiedział, że świetna ogólna praca sprzątania miejscowości Wicie. Sołtys dziękował 
wszystkim w poszczególnych biurach, których tu nie wymienił.  

Sołtys Sołectwa Wicie w imieniu wszystkich mieszkańców Wicia złożył serdeczne 
życzenia na zbliżające się święta – radości i wszystkiego dobrego i wszelkiej pomyślności w 
Nowym Roku.  

Mówca powiedział, że od siebie jako od sołtysa ma jedno życzenie pamięci. Mówca 
powiedział, że nie wszystko się pisze i składa na papierze, bo ekologia nas obliguje do 
oszczędzania natury. Natomiast zdarzy się prośba złożona mailem, czy w konwersacji 
bezpośredniej, czyli taka sugestia, że coś dobrze byłoby zrobić. Jeżeli jest to niemożliwe to 
wystarczy powiedzieć, z jakiego powodu i to jest zrozumiałe. Ale jeżeli się powie, że tak 
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zrobimy to i akceptacja jest, to szanowni państwo dobrze jest pamiętać o tym, co się 
powiedziało, bo czasami mija jeden, drugi i piaty miesiąc i czasami trzeba się przypomnieć. 
To nie znaczy, że to jest najważniejsza sprawa w życiu urzędu czy urzędnika tylko to jest 
kwestia obowiązkowości. Z głębokim ukłonem pan Tomasz Urbański powiedział, że to jest 
taka prośba na przyszłość i życzył wszystkim zdrowia i pamięci.  
 

Pan Henryk Ignatowicz Wiceprzewodniczący Rady powiedział, że to się wpisuje w 
taką narrację grzechu niepamięci. Czasami czegoś takiego doświadczamy.  
 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że właśnie w tym 
momencie jest dobry czas, żeby wszystkim Państwu złożyć życzenia zdrowych i wesołych 
Świąt Bożego Narodzenia w imieniu samorządu lokalnego, w imieniu radnych i sołtysów, 
żebyśmy pamiętali o naszych mieszkańcach i życzyli im wszystkiego najlepszego w tym 
przepięknym momencie, gdy każdy spotyka się ze swoja rodziną, gdzie ten nastrój świąteczny 
trwa i żeby trwał jak najdłużej. Oprócz zdrowia, szczęścia, radości życzmy sobie, żebyśmy w 
tym nastroju w tej dobroci, która panuje w tym okresie pozostali jak najdłużej, a wszystkie 
nasze marzenia zaczną się spełniać. Prezenty czasami Mikołaj nie zdąży przynieść w święta, 
to przyniesie je trochę później. Pan wójt życzył zdrowych i wesołych świąt dla wszystkich 
Państwa tu w imieniu samorządu, który buduje zarówno Urząd, radni, sołtysi ale i też nasi 
mieszkańcy.  

Pan wójt powiedział, że jeszcze pozwoli sobie tu Państwu o czym radni już wiedzą, 
ale chciałby tu przedstawić taką informację, że od 1 stycznia 2023 roku …  
 

Pan Henryk Ignatowicz Wiceprzewodniczący Rady powiedział że taki prezencik pod 
choinkę dla nas wszystkich.  
 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że od 1 stycznia 2023 
roku nastąpią drobne zmiany organizacyjne w Urzędzie Gminy. Zostanie tutaj powołany 
Zastępca Wójta i tym Zastępcą Wójta, który będzie pomagał i to robi naprawdę na co dzień. 
Zastępca Wójta zostanie pani Izabela Sielska.  

 
Na sali obrad rozległy się oklaski. 

 
Pan wójt powiedział, że gratulujemy. Następnie powiedział, że oprócz tego takie 

życzenie Pani Izy to takie że będzie ona nadal Kierownikiem Referatu Komunalnego, oprócz 
tego będzie pomagała wójtowi i go wspierała. Pani Iza będzie tam, gdzie jest bo taka jest wola 
Pani Izy, czyli na parterze. Pan Wójt powiedział, że Pani Iza już to czyni, więc to naprawdę 
jest tylko taka proforma, bo to wymaga pewnego szacunku dla Pani Izy już za to co wykonuje 
obecnie.   
 

Pan Henryk Ignatowicz Wiceprzewodniczący Rady powiedział że zanim będzie 
udzielał głosu komukolwiek, to będzie prosił o przedstawienie tematyki. 
Wiceprzewodniczący powiedział, że nie było uzgodnione, dlatego myślał, że życzenia 
świąteczne będą na koniec posiedzenia. Wiceprzewodniczący powiedział, że chciałby tu 
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dołączyć się do tych życzeń zarówno Pana Tomasza jak i Pana Wójta. Mówca powiedział, że 
różnie możemy ten czas świąteczny postrzegać, bo takie zdawkowe jest życzenie sobie 
wesołych świąt i tak dokładnie nie wiemy co mamy na myśli. Nasze środowisko składa się z 
ludzi o różnych orientacjach i wyznaniowych i bądźmy dla siebie tacy by pomyśleć o naszym 
postępowaniu o naszym życiu i bądźmy dla siebie w tym czasie uśmiechnięci i mili, a to 
będzie to, czego sobie wzajemnie życzymy, bo ta narracja płynąca i z telewizji i ze środków 
masowego przekazu jest taka próbująca nas w pewnym sensie skłócić. Ta narracja jest taka 
wrogo nastawiona do nas jako do ludzi, a my tu stanowimy taką fajną społeczność. Mówca 
powiedział, że szczerze widzi i obserwuje sesje w innych powiatach czy gminach i tam jest 
bardzo dużo tego jadu a u nas póki co jest tak fajnie. Dopracowaliśmy się czegoś takie 
fajnego i trudno to określić słowami. Mówmy że się kochamy (chodzi o miłość bliźniego), że 
się lubimy. Mówca powiedział, że nie ma tu żadnego podtekstu seksualnego – broń Boże.  

 
Na sali rozległ się serdeczny śmiech. 

 
Pan wójt powiedział, żebyśmy zostali tu przy tym, że się lubimy.  
 
Wiceprzewodniczący powiedział, że życzenia są życzeniami, ale tu są twarde realia 

życia. Mówca powiedział, że nie chce tu wywoływać Pani Krystyny, ale ona tu jest takim 
krasomówcą, że aż miło się słucha.  
 

Pani Krystyna Krassowska Sołtys Sołectwa Dobiesław powiedziała, że to jest chyba 
najsympatyczniejszy czas w całym roku kiedy możemy się skupić na jakiejś refleksji nad tym 
co zrobiliśmy, czego nie dokonaliśmy, co nam się udało, nad takim podsumowaniem. 
Mówczyni powiedziała, że chciałaby abyśmy wszyscy myśląc o tym, co nam się udało mieli 
jak najwięcej sukcesów na swoim koncie, żeby tych spraw niezałatwionych było jak najmniej. 
Przy okazji Pani Krystyna wyraziła swoją radość z tego, że Pani Izabela Sielska będzie 
Zastępcą Wójta czego gratulowała z całego serca.  Mówczyni powiedziała, że uważa, że to 
wspaniała wiadomość i to właściwy człowiek na właściwym miejscu.  

Pani Krystyna powiedziała, że Święta Bożego Narodzenia są takim świętem, taka 
magią, są takim okresem czarów, kiedy zapalamy choinkę, kiedy gasimy światła, kiedy 
patrzymy na gwiazdy, kiedy siadamy do tego stołu, wtedy naprawdę robi się ciepło na sercu i 
wszyscy jesteśmy wtedy rzeczywiście dla siebie dobrzy.  Mówczyni powiedziała, że odwoła 
się tu do słów Pana Henryka – bądźmy dla siebie dobrzy nie tylko w ten wieczór wigilijny ale 
również w pozostałe dni następnego roku, bo myśli, że ten rok, który nas czeka nie będzie 
wcale łatwiejszy a może nawet i trudniejszy, pełen wyzwań, pełen napięć i emocji, ale wcale 
nie znaczy, że będzie gorszy. Mówczyni powiedziała, że wszystkim Państwu życzy zdrowia, 
szczęścia, pomyślności, serdeczności i żebyście zawsze przy stole wigilijnym nigdy nie 
zasiadali sami, żeby przy tych stołach było was jak najwięcej, żeby te wasze rodziny się 
gromadziły przy tych mamach, babciach. Mówczyni powiedziała, że myśli, że to jest taki 
czas, że nikt nie powinien nigdy w wigilię być sam. Mówczyni powiedziała, że tego 
wszystkim najbardziej życzy, żebyście nigdy nie doświadczyli takiego osamotnienia. 
opuszczenia, bo to jest chyba najtrudniejsze. Wszystkiego dobrego na te święta i na ten Nowy 
Rok, obyście byli zdrowi, żebyście podejmowali równie dobre decyzje jak w tym roku a 
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nawet jeszcze lepsze i żebyśmy sobie po prostu wzajemnie pomagali – radni sołtysom, sołtysi 
radnym, żebyśmy stanowili tak zwaną jedną wielką rodzinę, bo myślę, ze taką rodziną 
jesteśmy w naszej gminie. Mówczyni powiedziała, że ona tak się tu po prostu czuje, pomimo, 
że mówią, że nie jest stąd, że nie jest swoim człowiekiem, ale czuje się tak jakby się tu 
urodziła. Pani Krystyna powiedziała, że tu jest jej miejsce na Ziemi i chciałaby, żeby wszyscy 
mieli takie poczucie, że to jest jego miejsce na Ziemi i że dla tej Ziemi warto coś zrobić – dać 
z siebie kawałeczek tego co najlepsze.  

 
Wiceprzewodniczący powiedział, że przeprasza i prosi żeby ktoś jeszcze zabrał głos 

bo się tak wzruszył, że nie jest w stanie …  
 

Na sali rozległ się śmiech. 
 
Wiceprzewodniczący powiedział, że miłe to są słowa i ma nadzieję, że wszyscy to 

odbierają w ten sposób.  
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad.11.
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Darłowo na rok 
2023. Druk Nr 1/2022LX 

  

 
/projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Darłowo na rok 2023 stanowi 
załącznik nr 11 do niniejszego protokołu/  
 

Wiceprzewodniczący powiedział, że zgodnie z art. 239 ustawy o finansach 
publicznych uchwałę budżetową organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego 
podejmuje przed rozpoczęciem roku budżetowego, a w szczególnie uzasadnionych 
przypadkach – nie później niż do 31 stycznia roku budżetowego.  

 
Zgodnie z art. 238 ustawy o finansach publicznych merytoryczne przygotowanie 

projektu uchwały budżetowej należy do wyłącznej kompetencji organu wykonawczego. 
  
Zgodnie z § 3 ust. 7 uchwały Nr XXXV/469/2010 Rady Gminy Darłowo z dnia 23 

września 2010 roku wójt w terminie do 15 listopada przedkłada radzie gminy i regionalnej 
izbie obrachunkowej projekt uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem oraz materiałami 
informacyjnymi.  
 

W związku z powyższym Wiceprzewodniczący powiedział, że projekt budżetu Gminy 
Darłowo na rok 2023 Rada Gminy Darłowo otrzymała w dniu 15 listopada 2022 roku.  
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Wiceprzewodniczący Rady powiedział, że projekt budżetu był szczegółowo 
analizowany i omawiany na posiedzeniach wszystkich komisji resortowych Rady Gminy 
Darłowo w dniu 14 grudnia 2022 roku. 

 
Wiceprzewodniczący oddał głos panu wójtowi w celu przedstawienia projektu budżetu 

na 2023 rok wraz z uzasadnieniem i autopoprawką. 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                             

z uzasadnieniem oraz autopoprawką do projektu uchwały budżetowej na 2023 rok. 
 

Pan wójt powiedział, że to najważniejsza uchwała, którą będziemy mieli za 
chwileczkę przedstawioną w skrócie, bo zawiera ona kilkadziesiąt stron. Na początku wójt 
powiedział, że oczywiście ona została pozytywnie zaopiniowana zarówno Druk Nr 1/2022LX 
jak i druk Nr 2/2022LX przez Regionalną Izbę Obrachunkową w Szczecinie. Także budżet 
także został zaopiniowany pozytywnie przez tą instytucję, która nadzoruje te wydatki 
związane z finansami publicznymi.  

 
Autopoprawka będzie dotyczyła zwiększenia przychodów o kwotę 550 000,00 zł 

związanych z gospodarką komunalną – co niestety później będzie ta gorsza uchwała na 
dzisiejszej sesji – i poniesionymi wydatkami na odpady komunalne 4 650 000,00 zł. Jesteśmy 
już po przetargu, także nasza spółka, która też jest po przetargu na zagospodarowanie, wiec te 
kwoty już dokładnie znamy i przeprowadziliśmy dokładną analizę i w związku z tym są tu te 
zmiany. Aczkolwiek mówiąc o autopoprawce na 2023 rok trzeba wspomnieć następujące 
kwoty:  

Budżet po dokonanych zmianach zamyka się następującymi kwotami:  
Dochody 74 820 576,82 zł.  
W tym dochody bieżące 56 320 637,00 zł i dochody majątkowe 18 499 939,82 zł.  
Wydatki 96 209 307,82 zł. 
W tym wydatki bieżące 57 277 974,73 zł i wydatki majątkowe, czyli to co 

przeznaczamy na inwestycje to jest aż kwota 38 931 333,09 zł.  
 
Wójt powiedział, że jest to rekordowy rok, w którym aż mamy 38 milionów złotych na 

wydatki inwestycyjne co stanowi ponad 40 % wydatków ogółem w naszym budżecie. 
Przeważnie się to kształtowało na poziomie 20-25 %.  

 
Deficyt. Wójt powiedział, że oczywiście wychodzi deficyt tak jak w roku, który 

mieliśmy. Wójt powiedział, że deficyt brzmi na razie dosyć strasznie, aczkolwiek tak jak nam 
ten rok pokazał mamy dodatkowe dochody, które pozwoliły nam ten deficyt uniknąć. 
Zobaczymy jak to będzie w tym roku, aczkolwiek dofinansowania, które mamy chcemy 
wykorzystać w pełnym zakresie i nie chcemy żeby żadna inwestycja nie powiodła się nawet 
ze zwiększonych kosztów, które wynikają z inflacji. Deficyt mamy w kwocie 21 388 731,00 
zł, który zostanie pokryty przychodami z kredytu w kwocie 13 000 000,00 zł, oraz nadwyżką 
budżetowa z lat ubiegłych w kwocie 5 443 150,43 zł i wolnych środków z lat ubiegłych w 
wysokości 2 945 580,57 zł.  
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Pan Wójt powiedział, że myślimy, że tu około miesiąca marca będziemy mieli 
dokładne wyliczenie nadwyżki tegorocznej, która będzie też wprowadzona do budżetu i 
pozwoli na zmniejszenie deficytu / zaciągniętego kredytu. Aczkolwiek na dzień dzisiejszy 
Gmina Darłowo nie jest gminą, która ma kredyty, wiec tu możemy sobie na to pozwolić.  
 
/autopoprawka do projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Darłowo na rok 2023 stanowią 
załącznik nr 12 do niniejszego protokołu/  

 
Na poszczególne działy to oczywiście było to wymieniane na co pokrywane są koszty 

budżetu. Pan wójt powiedział, że powie o tym w skrócie.  
 
Na wydatki na usługi melioracyjne zaplanowaliśmy 259 400,00 zł. 
 
Dotacja dla Spółki Wodnej 50 000,00 zł. Tu pan wójt powiedział, że to jest ważna 

spółka, która została troszeczkę sama. Spółka wykonuje swoje zadania dzięki gminie, bo jest 
coraz mniej tych środków zewnętrznych, aczkolwiek widzimy pozytywny aspekt 
funkcjonowania Spółki Wodnej.  

 
100 000,00 zł w dziale Transport i Łączność przeznaczyliśmy dla Starostwa 

Powiatowego w Sławnie na transport publiczny. Dzisiaj już wraca i będzie to wynikało z 
pewnej modyfikacji, już te środki, które gmina dokłada do transportu publicznego będzie to 
kwota około 150 000 zł.  

 
Na remonty dróg, utrzymanie zimowe, koszenie poboczy przeznaczamy 829 000 zł.  
 
Na działania promocyjne gminy, coroczne koncerty, które i tak w tym okresie 

będziemy bardzo uszczuplać i na pewno nie będziemy organizować wielkich imprez z pompą 
– niestety nie czas na takie imprezy 463 000,00 zł.  

 
Dział Gospodarka Mieszkaniowa czyli gospodarka gruntami, utrzymanie mienia 

komunalnego, utrzymanie mienia gminnego 2 468 976,69 zł.  
 
Działalność usługowa gminy to jest głównie z przeznaczeniem na plany 

zagospodarowania przestrzennego, utrzymanie cmentarzy 336 200,00 zł. 
 
Administracja publiczna wydatki w kwocie 8 671 778,00 zł z przeznaczeniem na 

funkcjonowanie Urzędu, Biura Rady, prowizji inkaso w podatkach.  
 
Dział Bezpieczeństwo Publiczne czyli tu kwota jaką przeznaczamy na jednostki OSP 

oraz Straż Gminną 996 000 zł.  
 
Dział Oświata i Wychowanie. Tu kwota, która naprawdę zaczyna nas z panią Skarbnik 

przerażać to jest 17 023 250,57 zł. Koszty oświaty bardzo rosną.  
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Ochrona Zdrowia 536 000 zł i to są środki zaplanowane na przeciwdziałanie 
alkoholizmowi, narkomanii, program profilaktyki zdrowotnej a także te programy, które u nas 
obecnie obowiązują, czyli szczepienia przeciwko grypie, rehabilitacja dla mieszkańców i 
HPV dla dziewczynek.  

 
Pomoc Społeczna. Wydatki w wysokości 5 008 787,52 zł na realizację zadań 

zleconych gminie realizowanych przez GOSP, utrzymanie Punktu Przygotowywania 
Posiłków, Klubu Seniora, dowożenie dzieci niepełnosprawnych na zajęcia terapeutyczne.  

 
Edukacja i Opieka Społeczna to są wydatki w kwocie 256 000 zł z przeznaczeniem na 

stypendia socjalne, motywacyjne oraz konkursy szkolne.  
 
Dział Rodzina. Tutaj są środki, które otrzymujemy z budżetu państwa na realizację 

świadczeń rodzinnych i funkcjonowanie żłobka to jest około 9 000 000 zł.  
 
Dział Gospodarka Komunalna i Ochrona Środowiska i tutaj największe koszty 

związane z przeznaczeniem na gospodarkę odpadami, oświetlenie uliczne i tutaj staramy się 
też oszczędzać, bo koszty bieżące a koszty inwestycyjne no niestety nie są tym samym. Nie 
możemy tutaj jakby kosztów, które uzyskujemy na inwestycje z dochodów majątkowych 
przeznaczyć na bieżące cele, więc dlatego czasami te światła musimy wyłączyć, bo ten prąd 
nam wzrósł. W tym dziale przeznaczamy 7 623 000 zł.  

 
Dział Sport. Tu mamy wydatki związane z utrzymaniem boisk gminnych, dotację na 

działalność sportową stowarzyszeń, na CSW Dąbki, przeznaczamy kwotę 2 116 000 zł.  
 
Pan Wójt powiedział, że chciałby tu jeszcze powiedzieć o inwestycjach gminnych, 

których jak już tu wcześniej podkreślił jest bardzo dużo na przyszły rok. Wynika to z 
uzyskanych promes na dofinansowanie miedzy innymi z Polskiego Ładu.   

 
Na inwestycje przeznaczamy kwotę 38 931 332,96 zł. Czyli jest to prawie 41 % 

wydatków budżetu. Pan wójt wymienił w skrócie te wydatki inwestycyjne, które czasami są 
zadaniami wieloletnimi, ale te wydatki, które wójt tu przedstawi są wydatkami na 2023 rok:  

 
1. Budowa systemu kanalizacji sanitarnej w nadmorskich miejscowościach 

Gminy Darłowo, czyli tu mamy Cisowo, Zakrzewo, Sulimice, Kopnica, 
Palczewice i Drozdowo. Prace już się rozpoczęły i trwają w Zakrzewie. 
Wykonawca wszedł i prace potrwają do końca przyszłego roku. Tu przeznaczamy 
kwotę wydatków 8 816 446,18 zł.  
 

2. Przebudowa drogi w Domasławicach i to jest zadanie projektowa dwuletnie, ale 
na przyszły rok drogę powiatową w Domasławicach też chcemy zaprojektować i tu 
przeznaczamy kwotę 100 000,00 zł.   
 

3. Budowa dróg gminnych i mostów 400 000,00 zł.  
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4. Przebudowa dróg gminnych w miejscowości Cisowo 1 250 150,50 zł. Mamy tu 
złożony wniosek z Rządowego Funduszu Dróg Lokalnych, wiec z tego samego, z 
którego Kopań teraz dostało dofinansowanie. Koszt tej inwestycji w Cisowi 
wynosi 2,5 mln zł. My tu zaplanowaliśmy kwotę środków własnych. W styczniu 
lub na początku lutego pokaże się lista rankingowa i mamy nadzieję, że uda się 
uzyskać dofinansowanie na tą drogę.  
 

5. Przebudowa drogi Kopań – Palczewice kwota 1 194 271,33 zł. Oczywiście też 
to są środki własne, bo koszt tej drogi praktycznie też jest dwukrotny. Tutaj 
składamy wniosek jak co roku z Funduszu ochrony Gruntów Rolnych z Urzędu 
Marszałkowskiego. W tym roku została wykonana droga w Barzowicach między 
innymi z tych środków.  
 

6. Odwodnienie ulicy w Dąbkach 50 000,00 zł. 
 

7. Modernizacja dróg gminnych (tu są środki sołeckie 322 256,99 zł) na kwotę 
538 038,02 zł.  
 

8. Przebudowa dróg w Porzeczu. Tutaj wykonujemy projekt drogowy (środki 
sołeckie 25 798,66 zł) kwota 74 907,01 zł. 
 

9. Inwestycja w ramach Polskiego Ładu 10 630 120,90 zł i tu mamy takie 
inwestycje jak:  
- przebudowa terenu parkingu w Uzdrowisku Dąbki 1 623 250,00 zł,  
- budowa dróg w centrum Uzdrowiska Dąbki wraz ze skwerem rekreacyjnym 
2 759 176,00 zł, 
- Przebudowa ulic Polnej, Łąkowej, Zielonej i Turystycznej w miejscowości 
Dąbki 4 885 662,90 zł, 
- przebudowa dróg w miejscowości popegeerowskiej Palczewice kwota 
1 362 032,00 zł.  
 

10. Budowa ścieżki ruchowej wraz z przejściami na plażę w uzdrowisku Dąbki 
3 938 261,15 zł. Tu dalej walczymy i mamy w budżecie o uzgodnienia z Urzędem 
Morskim i mamy nadzieję, ze uzyskamy je jeszcze w tym roku. Mamy tu 
dofinansowanie na ponad 2,5 mln zł.  
 

11. Modernizacja kotłowni wraz z wymianą źródła ciepła w budynku gminnym 
(Ośrodek Zdrowia) 250 000,00 zł.  
 

12. Wykup działek, które bardzo często potrzebujemy w ramach inwestycji 
drogowych 70 000,00 zł.  
 

13. Zagospodarowanie terenu w miejscowości Domasławice i tu mamy pozyskane 
środki 81 461,93 zł.  
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14. Zagospodarowanie terenu rekreacyjnego w miejscowości Słowino 18 987,92 
zł.  
 

15. Zagospodarowanie i ogrodzenie terenu przy świetlicy w miejscowości 
Gleźnowo (środki sołeckie) 10 000,00 zł.  
 

16. Budowa nowego placu zabaw w Słowinie (sołeckie) 25 000,00 zł.  
 

17. Zakup traktorka do koszenia trawy (sołectwa Dobiesław, Wiekowo, Wiekowice 
po 4 000,00 zł) 12 000,00 zł.  
 

18. Zakup samochodu dla OSP oraz zakupy inwestycyjne w jednostkach OSP 
zaplanowana jest kwota 180 000,00 zł.  
 

19. Edukacja komunikacyjna w szkołach podstawowych, tu mamy taki wygrany 
projekt na 25 000,00 zł.  
 

20. Budowa sali gimnastycznej przy Szkole Podstawowej w Dąbkach i będzie 
rozliczenie całkowite już tego projektu. Sala jest zadaszana w chwili obecnej. Tu 
przeznaczamy kwotę 8 230 726,08 zł.  
 

21. Budowa kanalizacji sieci wodnokanalizacyjnej na terenie Gminy Darłowo 
1 500 000,00 zł.  
 

22. Budowa oświetlenia ulicznego na terenie Gminy Darłowo (sołeckie 247 272,95 
zł) przeznaczamy kwotę 1 200 000,00 zł.  
 

23. Rozbudowa PSZOK Krupy – Projekt budowlany 90 000,00 zł. Wójt tu 
powiedział, że mając na względzie przyszłe dofinansowania i jak zasadność 
funkcjonowania naszego Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych i 
widzimy jaką popularnością się cieszy, i mamy już doświadczenie, że jest on za 
mały i musimy  go rozbudować. Musimy mieć projekt budowlany, żebyśmy mogli 
na dofinansowanie składać.  
 

24. Zakup wieży ratowniczej, rowerków wodnych do CSW w Dąbkach, bo 
wiadomo, ze trochę mamy tych stanowisk ratowniczych i trochę zużywają się te 
sprzęty. Pan Marceli (dyrektor) musi dokonać pewnej wymiany. Przeznaczamy tu 
kwotę 85 000,00 zł.  
 

25. Modernizacja świetlicy w Palczewicach – dokumentacja (środki sołeckie) 
17 757,16 zł. Chcemy w przyszłości tą świetlice modernizować.  
 

26. Pan wójt powiedział, że oczywiście środki sołeckie w dużej mierze były 
przeznaczane na place zabaw i ogólna kwota tych środków to 143 204,43 zł.  
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Pan Wójt powiedział, że wraz z Panią Skarbnik mają na uwadze to – także tutaj na 

komisji było pytanie – co w przypadku, gdy inne samorządy, na które składały wnioski, tam 
miedzy innymi chodzi o drogę Dobiesław – Wiekowice, jak upomną się o to, czy gmina 
zabezpieczy i wskaże wkład własny, to myślimy, że tu znajdziemy pewne rozwiązanie i 
pozytywnie podejdziemy do tematu. Pan wójt powiedział, że chociaż nie ma tego teraz w 
budżecie bo wiemy jak te inwestycje drogowe są ważne dla naszych mieszkańców, chociaż są 
to jednak inwestycje powiatowe. Ale tu działamy w ramach żeby pomóc naszym 
mieszkańcom, dlatego wykonujemy i planujemy również projekt drogi powiatowej w 
Domasławicach, atak jak wykonaliśmy ten projekt drogi Dobiesław – Wiekowice, który 
Starostwu przekazaliśmy.  

 
Wiceprzewodniczący powiedział w uzupełnieniu do Pani Krystyny Krassowskiej 

Sołtys Sołectwa Dobiesław, że ostatni news w sprawie drogi Dobiesław-Wiekowice było 
oświadczenie. Wiceprzewodniczący powiedział, że jednak nie wie jak to nazwać, bo Starosta 
mówił, że do końca roku ogłosi przetarg, a tu okazuje się, że teraz jest nowy termin, że zrobi 
to po nowym roku. Na razie czekamy i nie chcemy zaogniać sprawy. Mówca powiedział, że 
uważa, że trzeba podjąć jakieś może drastyczniejsze kroki bo w przeciwnym razie się nie 
doczekają tej drogi.  
 
 
Wiceprzewodniczący poddał pod głosowanie zgłoszoną przez pana Wójta autopoprawkę

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych głosując: 

 
do projektu budżetu Gminy Darłowo na rok 2023: 

14 głosów za przyjęciem autopoprawki, przy 
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących.  
 

Wiceprzewodniczący na podstawie wyników głosowania stwierdził, że 14 głosami 
ZA autopoprawka została przyjęta.  
 

Pan Henryk Ignatowicz Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo poinformował, że 
zgodnie z art. 238 ust. 3 ustawy o finansach publicznych zanim Rada uchwali budżet, musi 
mieć możliwość zapoznania się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie 
uchwały budżetowej oraz opinią RIO o możliwości sfinansowania deficytu przedstawionego 
w projekcie uchwały budżetowej gminy. Wiceprzewodniczący oddał głos Wójtowi Gminy 
Darłowo celem przedstawienia przedmiotowych uchwał. 
 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił uchwałę nr 50.25.7.2022 
Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 2 grudnia 2022 
roku w sprawie opinii o projekcie budżetu Gminy Darłowo na 2023 rok.  
 
/Uchwała Nr 50.25.7.2022 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 2 
grudnia 2022 roku w sprawie opinii o projekcie budżetu Gminy Darłowo na 2023 rok stanowi załącznik nr 13 do 
niniejszego protokołu/ 
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/uchwała Nr 50.25.8.2022 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 2 grudnia 
2022 roku w sprawie opinii o możliwości sfinansowania deficytu ustalonego w projekcie uchwały budżetowej 
Gminy Darłowo na 2023 rok stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu/ 
 

Następnie pan Wiceprzewodniczący Rady oddał głos przewodniczącym komisji 
resortowych rady w celu przedstawienia opinii komisji do przedmiotowego projektu uchwały: 
 
Radny Wiesław Moskwa  Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i Budżetu 
przedstawił pozytywną opinię
 

 dotyczącą projektu uchwały wraz z autopoprawką.  

/opinia komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i Budżetu stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię

 

 
dotyczącą projektu uchwały wraz z autopoprawką.  

/opinia Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej stanowi 
załącznik nr 16 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Radny Henryk Noworolnik Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej przedstawił pozytywną 
opinię
 

 dotyczącą projektu uchwały wraz z autopoprawką.  

/opinia Komisji Uzdrowiskowej stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Radna Marzena Drzewucka Przewodnicząca Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia 
przedstawiła pozytywną opinię
 

 dotyczącą projektu uchwały wraz z autopoprawką.  

/opinia Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Radna Justyna Osses Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu przedstawiła 
pozytywną opinię
 

 dotyczącą projektu uchwały wraz z autopoprawką.  

/opinia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Radny Waldemar Bonk Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił pozytywną opinię

 

 
dotyczącą projektu uchwały wraz z autopoprawką.  

/opinia Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu/ 
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Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie 
uchwalenia budżetu Gminy Darłowo na rok 2023 wraz z autopoprawką: 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych.  
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
podjęła
 

 uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Darłowo na rok 2023. 

/Uchwała Nr LX.594.2022 Rady Gminy Darłowo w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Darłowo na rok 2023 
stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
Pan wójt powiedział, że dziękuje.  
 
 
 
Ad. 12.
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej 
Gminy Darłowo na lata 2023-2028. Druk Nr 2/2022LX 

  

 
/projekt uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo na lata 2023-2028 
stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu/ 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo poinformował, że projekt uchwały w 
sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo na lata 2023-2028 
Rada Gminy otrzymała w dniu 15 listopada 2022 roku. Przedmiotowy projekt był 
szczegółowo analizowany i omawiany na posiedzeniach wszystkich komisji resortowych  
Rady Gminy Darłowo w terminie 14 grudnia 2022 roku. 
 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                  
z uzasadnieniem oraz autopoprawką.  
 

Pan wójt powiedział, że wieloletnie prognoza finansowa jest jakby kontynuacją 
budżetu w określonych latach. Oczywiście wójt przedstawił wieloletnią prognozę finansową 
wraz z autopoprawką, która dotyczy korekty środków, które uzyskujemy na gospodarkę 
komunalną oraz wydatków na gospodarkę komunalną, które niestety wzrastają. Wieloletnia 
prognoza finansowa jest zaprojektowana do 2028 roku, gdyż na ten okres jest przewidziany 
okres kredytowania zadań, które omówiliśmy w budżecie na 2023 rok i też to z tego wynika i 
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określone wskaźniki, które wszystkie są w normie i nie przekraczają jakiś niedozwolonych 
ilości, które tutaj zgodnie z ustawa o finansach publicznych są zawarte. 

Pan wójt powiedział, że oczywiście wszystkie dochody i wydatki budżetu są takie 
same w wieloletniej prognozie finansowej. Zawarte są także zadania wieloletnie, które za 
każdym razem modyfikujemy na każdej sesji. Pan wójt powiedział, że wieloletnia prognoza 
finansowa w części, która jest odzwierciedleniem budżetu uchwalonego przed chwileczką, ale 
także przedstawia sytuację na lata kolejne wraz z zadaniami inwestycyjnymi, które nie 
zamykają się tylko w roku 2023.  

Pan wójt powiedział, że w wieloletniej prognozie to jest na przykład:  
- przebudowa ulicy Zielonej, Polnej i Łąkowej w Dąbkach to jest zadanie na dwa lata. 
- przebudowa dróg w Palczewicach też jest określona na dwa lata i zamyka się, kończy 

się w 2024 roku.   
 
Pan wójt powiedział, że w wpf także są zadania takie jak: 
- budowa infrastruktury kanalizacyjnej w miejscowości Stary Jarosław do 2024 roku.  
Także z Polskiego Ładu, gdzie mamy projekt na budowę kanalizacji sanitarnej w 

nadmorskich miejscowościach też kończy się w 2024 roku, więc te środki musza być w latach 
rozłożone.  

Pan wójt powiedział, że wieloletnia prognoza finansowa została dokładnie omówiona 
na komisjach Rady Gminy i można było dokładnie się z nią zapoznać.  
   
/ autopoprawka do projektu uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej 
Gminy Darłowo na lata 2023-2028 stanowią załączniki nr 23 do niniejszego protokołu/  
 
Wiceprzewodniczący poddał autopoprawkę

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych głosując: 

 do projektu uchwały w sprawie uchwalenia 
wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo na lata 2023-2028 pod głosowanie: 

14 głosów za przyjęciem autopoprawki, przy 
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących.  

 
Wiceprzewodniczący na podstawie wyników głosowania stwierdził, że 14 głosami 

ZA zgłoszona autopoprawka została przyjęta.  
 
Następnie udzielił głosu wójtowi w celu przedstawienia opinii RIO.  

 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił uchwałę nr 50.25.9.2022 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 2 grudnia 2022 
roku w sprawie opinii do projektu uchwały o wieloletniej prognozie finansowej Gminy 
Darłowo na lata 2023-2028. 
 
/uchwała Nr 50.25.9.2022 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie w sprawie 
opinii do projektu uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo na lata 2023-2028 
stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu/ 
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Radny Wiesław Moskwa  Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i Budżetu 
przedstawił pozytywną opinię
 

 dotyczącą projektu uchwały wraz z autopoprawką.  

/opinia komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i Budżetu stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię

 

 
dotyczącą projektu uchwały wraz z autopoprawką.  

/opinia Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej stanowi 
załącznik nr 26 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Radny Henryk Noworolnik Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej przedstawił pozytywną 
opinię
 

 dotyczącą projektu uchwały wraz z autopoprawką.  

/opinia Komisji Uzdrowiskowej stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Radna Marzena Drzewucka Przewodnicząca Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia 
przedstawiła pozytywną opinię
 

 dotyczącą projektu uchwały wraz z autopoprawką.  

/opinia Komisji Prawa, opieki Społecznej i Zdrowia stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Radna Justyna Osses Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu przedstawiła 
pozytywną opinię
 

 dotyczącą projektu uchwały wraz z autopoprawką.  

/opinia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Radny Waldemar Bonk Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił pozytywną opinię

 

 
dotyczącą projektu uchwały wraz z autopoprawką.  

/opinia Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji  przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie 
uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo na lata 2023-2028 wraz z 
autopoprawką: 
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Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych.  
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
podjęła

 

 uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy 
Darłowo na lata 2023-2028. 

/Uchwała Nr LX.595.2022 Rady Gminy Darłowo w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej 
Gminy Darłowo na lata 2023-2028 stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono. 
 
 
 
Ad.13.
Rozpatrzenie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2022 rok.                       
Druk Nr 3/2022LX 

  

 
/projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2022 rok stanowi załącznik nr 32 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem i autopoprawką. 
 

Pan wójt powiedział, że niestety tych autopoprawek mamy dużo do tych spraw 
finansowych bo niestety ten koniec roku powoduje to, że cały czas wpływają. Nawet jak 
mamy zmiany w budżecie i nawet jak złożymy wniosek do rady gminy.  

 
Pan wójt powiedział, że w ramach autopoprawki w budżecie na 2022 rok dokonujemy 

przeniesienia środków miedzy wydatkami dla podmiotów wrażliwych, czyli bierzemy z 
paragrafu 4430 kwotę 72 233,64 zł i paragrafu 4010 kwotę 1 574,85 zł dla gospodarstw 
domowych i zwiększamy na paragraf 3110 kwotę 72 233,64 zł oraz na paragraf 4010 kwotę 
1 574,85 zł. Wprowadzamy także po stronie dochodów i wydatków kwotę otrzymanych 
środków z Funduszu Pomocy dla dzieci z Ukrainy uczęszczających do naszych szkół w 
kwocie 32 981,00 zł.  
 
/Autopoprawka do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2022 rok oraz do projektu 
uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo na lata 2022-2029 stanowi 
załącznik nr 33 do niniejszego protokołu/ 
 
 Pan wójt powiedział, że zmiany w budżecie także dotyczą zwiększenia dochodów i 
wydatków Gminy Darłowo na kwotę 415 552,20 zł z tytułu:  
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1. Środków na wypłatę dla gospodarstw domowych dodatku pelet, drewno, gaz o kwotę 
200 000,00 zł.  

2. Środków na wypłatę dodatku dla podmiotów wrażliwych 200 000,00 zł. 
3. Pomocy Ukrainie na świadczenia rodzinne 15 500,00 zł oraz za nadawanie nr PESEL 

52,20 zł.  
  

Przenosi się wydatki z przeznaczeniem na:  
1. Usługi melioracyjne i tutaj dokładamy 22 000,00 zł. 
2. Rewitalizację Pęciszewka i Bukowa Morskiego środki własne, bo tu brakowało nam 

5 000,00 zł.  
3. Kanalizację w miejscowości Rusko 3 000,00 zł.  
4. Odśnieżanie, bo niestety zima zaczęła się dosyć wcześnie i tych środków nam tu 

brakuje na kwotę 10 000,00 zł.  
 
Przenosimy w ramach zmian w budżecie także z remontów dróg, które nastąpiły w Gminie 
Darłowo na zadania inwestycyjne i to jest kwota 268 923,17 zł. Pan wójt powiedział, że nie 
ukrywa, że to jest podyktowane tym, żeby te współczynniki nam w budżecie lepiej 
wyglądały, żebyśmy mieli jak najwięcej tych zadań inwestycyjnych, żebyśmy mogli te 
dochody i wydatki rozliczyć prawidłowo. Zmiany w budżecie także dotyczą zmiany 
klasyfikacji środków sołeckich w Sołectwie Kowalewice i Sołectwie Dobiesław. Po prostu te 
paragrafy zmieniamy.  
 
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia

 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna 
wraz z autopoprawką.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2022 rok stanowi załącznik nr 34 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 
2022 rok z autopoprawką:  
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych.  
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła uchwałę w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2022 rok. 
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/Uchwała Nr LX.596.2022 Rady Gminy Darłowo w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2022 rok 
stanowi załącznik nr 35 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad.14.
Rozpatrzenie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 
Darłowo na lata 2022-2029. Druk Nr 4/2022LX 

  

 
/projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo na lata 2022-2029 
stanowi załącznik nr 36 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem i autopoprawką.  
 

Pan wójt powiedział, że autopoprawka jest dokładnie taka sama jak przy zmianach w 
budżecie, aczkolwiek te zmiany, które są w wpf są odzwierciedleniem zmian w budżecie, 
więc przychody nie uległy zmianie, rozchody nie uległy zmianie, dług gminy nie uległ 
zmianie. Uzasadnienie jest bardzo podobne do zmian w budżecie, czyli te wszystkie zmiany, 
które wójta przedstawił przy zmianach w budżecie także wchodzą w prognozę finansową.   

 
Pan wójt wspomniał, że budżet z autopoprawki po stronie dochodów zamyka się 

kwotą 101 075 139,41 zł. To jest rekordowy budżet, który pierwszy raz w historii 
przekroczył 100 000 000,00 zł. Wydatki stanowią kwotę 94 275 171,41 zł. To jest 
uzasadnienie do dzisiejszej uchwały.  
 

Wiceprzewodniczący powiedział, że rano usłyszał w radiu, że podobny budżet ma jak 
miasto Koszalin.  

Ktoś z sali zaprzeczył.  
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia

 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna 
wraz z autopoprawką.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo na lata 2022-
2029 stanowi załącznik nr 37 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
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Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej 
Gminy Darłowo na lata 2022-2029 z autopoprawką:  
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych.  
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła

 

 uchwałę w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Darłowo na 
lata 2022-2029. 

/Uchwała Nr LX.597.2022 Rady Gminy Darłowo w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 
Darłowo na lata 2022-2029 stanowi załącznik nr 38 do niniejszego protokołu/ 
 
Wiceprzewodniczący zwrócił uwagę, że nadal nie mamy transmisji, żeby osoba mówiąca 
widoczna była na ekranie.  
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad.15.
Rozpatrzenie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIII.338.2021 Rady Gminy 
Darłowo z dnia 23 marca 2021 roku w sprawie udzielenia poręczenia pożyczki oraz 
innych należności wynikających z umowy pożyczki (odsetki) z Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Szczecinie zaciągniętej przez 
Gminny Zakład Użyteczności Publicznej Sp. z o. o. z siedzibą w Krupach na realizację 
zadania „Budowa kanalizacji sanitarnej w miejscowości Kopań, Porzecze i Pęciszewko”.                                 
Druk Nr 5/2022LX 

  

 
/projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIII.338.2021 Rady Gminy Darłowo z dnia 23 marca 2021 
roku w sprawie udzielenia poręczenia pożyczki oraz innych należności wynikających z umowy pożyczki 
(odsetki) z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Szczecinie zaciągniętej 
przez Gminny Zakład Użyteczności Publicznej Sp. z o. o. z siedzibą w Krupach na realizację zadania „Budowa 
kanalizacji sanitarnej w miejscowości Kopań, Porzecze i Pęciszewko” stanowi załącznik nr 39 do niniejszego 
protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem.  
 

Pan wójt powiedział, że nie tylko gmina wykonuje swoje zadania poprzez urząd ale 
także poprzez swoje spółki. Tu podziękowanie dla pana Prezesa i członka Zarządu pana 
Włodzimierza za to, że podjęli się tego zadania wykonania kanalizacji w Kopań oraz w 
Pęciszewku. Oczywiście tu uzyskali dofinansowanie i pierwszy raz w historii gminy spółka 
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taka dotację dostała i wykonała. Obecnie Spółka rozlicza ta inwestycje i w związku z tym, że 
to jest już koniec roku i nie dostaną wszystkich środków, które będą mogli przekazać  
Wojewódzkiemu Funduszowi Ochrony Środowiska, musimy zmienić troszeczkę tą uchwałę, 
która została podjęta i przenieść 121 617,00 zł poręczenia na rok następny, co będzie w 
przyszłym roku zamykało się ogólną kwotą 1 065 655,00 zł. Jest to poręczenie pożyczki. Tu 
już jest złożony wniosek o płatność przez naszą spółkę, więc wkrótce mamy nadzieję, że po 
nowym roku na początku po spłaceniu tej pożyczki te poręczenie zostanie jakby 
zlikwidowane.  
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIII.338.2021 Rady Gminy Darłowo z dnia 23 
marca 2021 roku w sprawie udzielenia poręczenia pożyczki oraz innych należności wynikających z umowy 
pożyczki (odsetki) z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Szczecinie 
zaciągniętej przez Gminny Zakład Użyteczności Publicznej Sp. z o. o. z siedzibą w Krupach na realizację 
zadania „Budowa kanalizacji sanitarnej w miejscowości Kopań, Porzecze i Pęciszewko” stanowi załącznik nr 40 
do niniejszego protokołu/ 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIII.338.2021 
Rady Gminy Darłowo z dnia 23 marca 2021 roku w sprawie udzielenia poręczenia pożyczki 
oraz innych należności wynikających z umowy pożyczki (odsetki) z Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Szczecinie zaciągniętej przez 
Gminny Zakład Użyteczności Publicznej Sp. z o. o. z siedzibą w Krupach na realizację 
zadania „Budowa kanalizacji sanitarnej w miejscowości Kopań, Porzecze i Pęciszewko”:  
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych.  
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła

 

 uchwałę w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIII.338.2021 Rady Gminy Darłowo 
z dnia 23 marca 2021 roku w sprawie udzielenia poręczenia pożyczki oraz innych 
należności wynikających z umowy pożyczki (odsetki) z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Szczecinie zaciągniętej przez Gminny 
Zakład Użyteczności Publicznej Sp. z o. o. z siedzibą w Krupach na realizację zadania 
„Budowa kanalizacji sanitarnej w miejscowości Kopań, Porzecze i Pęciszewko”. 

/Uchwała Nr LX.598.2022 Rady Gminy Darłowo w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIII.338.2021 Rady Gminy 
Darłowo z dnia 23 marca 2021 roku w sprawie udzielenia poręczenia pożyczki oraz innych należności 



Strona 29 z 38 
 

wynikających z umowy pożyczki (odsetki) z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w Szczecinie zaciągniętej przez Gminny Zakład Użyteczności Publicznej Sp. z o. o. z siedzibą w 
Krupach na realizację zadania „Budowa kanalizacji sanitarnej w miejscowości Kopań, Porzecze i Pęciszewko” 
stanowi załącznik nr 41 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad.16.
Rozpatrzenie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. Druk Nr 6/2022LX 

  

 
/projekt uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 
ustalenia stawki tej opłaty stanowi załącznik nr 42 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem.  
 

Pan wójt powiedział, że to jest jedna z tych trudniejszych uchwał i trudniejszych 
decyzji, które były dokładnie analizowane też i przez radnych na komisjach. Jako gmina i tu 
nasza spółka, która wygrała przetarg w gminie na realizację odbioru zagospodarowania 
odpadów komunalnych. Wiemy jakie dokładnie będą koszty funkcjonowanie tego systemu w 
roku 2023 i 2024 częściowo. Mając na względzie, że te ceny za odbiór śmieci czyli odpadów 
komunalnych będą wyższe w przyszłym roku. Niestety zobowiązani jesteśmy troszeczkę by 
uregulować naszą stawkę. Jak Państwo wiedzą, mamy stawkę od 1 m3 zużytej wody. Tutaj 
obecna stawka była 7,00 zł za 1 m3 zużytej wody i jesteśmy zmuszeni podnieść ją do kwoty 
8,50 zł. W przypadku, gdy są kompostowniki będzie bonifikata 1,00 zł. Jeżeli ktoś wykaże w 
deklaracji kompostownik to zapłaci 7,50 zł. Oczywiście stawki także zostały wyregulowane 
także dla przedsiębiorców. Także zostały zwiększone stawki dla podmiotów prowadzących 
działalność gospodarczą za pojemniki i praktycznie te stawki są już stawkami maksymalnymi. 
Ale także zwiększyliśmy także stawkę tą ryczałtową za domki letniskowe nieruchomości 
wykorzystanych na cele rekreacyjno-wypoczynkowe do kwoty maksymalnej 206,19 zł. Wójt 
powiedział, że to są trudne sprawy dlatego dużo rozmawialiśmy i t\utaj z radnymi i 
analizowaliśmy. Pani Izabela dokładną taką analizę wykonała na podstawie już materiałów 
jakie mamy bo jesteśmy już po przetargach i nie to, że w jakiś sposób chcemy się tutaj 
wytłumaczyć, że wszystkie samorządy w jakiś sposób podnoszą te stawki i je regulują. 
Cieszymy się, że też i radni i tutaj urząd i między innymi Pani Iza staramy się, żeby jak 
najmniej tych kosztów było przenoszone na naszych mieszkańców. W związku z tym 
proponujemy taką korektę tych stawek, które niestety wynikają z czystych kalkulacji wzrostu 
cen odpadów na wysypiskach.  
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  
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/Opinia Komisji Budżetu w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty stanowi załącznik nr 43 do niniejszego protokołu/ 
Pan Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej  i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia

 

 komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty stanowi załącznik nr 44 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan Radny Henryk Noworolnik Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej powiedział, że 
opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Uzdrowiskowej w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty stanowi załącznik nr 45 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
 
W dyskusji głos zabrał tylko pan Henryk Ignatowicz Wiceprzewodniczący Rady Gminy 
Darłowo, który powiedział, że mamy jedną z najniższych stawek tutaj w okolicy wśród 
sąsiadujących gmin i miasta także przykro, ze to podnosimy, ale nie podnosimy do stawek 
maksymalnych.   
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty:  
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych.  
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła

 

 uchwałę w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. 

/Uchwała Nr LX.599.2022 Rady Gminy Darłowo w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty stanowi załącznik nr 46 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
Ad.17.  
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Rozpatrzenie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu. 
Druk Nr 7/2022LX 
 
/projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi załącznik nr 47 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem.  
 
Pan wójt powiedział, że w związku z rozwojem sieci gazownictwa naszej Polskiej Spółki 
Gazownictwa i podłączeniem kolejnych budynków zwraca się o wyrażenie zgody na 
ustanowienie służebności na działkach  obrębie ewidencyjnym Dąbki oznaczonych numerami 
44/2, 45/1, 45/4, 52/1. 
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi załącznik nr 
48 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej  i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia

 

 komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi załącznik 
nr 49 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radny Henryk Noworolnik Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej powiedział, że 
opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Uzdrowiskowej w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi 
załącznik nr 50 do niniejszego protokołu/ 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie:  
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych.  
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu. 
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/Uchwała Nr LX.600.2022 Rady Gminy Darłowo w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłu stanowi załącznik nr 51 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad.18.
Rozpatrzenie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu. 
Druk Nr 8/2022LX 

  

 
/projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi załącznik nr 52 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                                     
z uzasadnieniem.  
 

Pan wójt powiedział, że tym razem przesył dla ustanowienia służebności dla firmy 
Asta Net, firmy, która kładzie światłowód. Pan wójt powiedział, że przy okazji, ze wystąpił 
do tej firmy o spotkanie w sprawie jakby nieścisłości z projektowaną instalacją 
światłowodową, gdyż mamy informacje, że gdzieś miała być położona a nie jest wykonana. 
Mieszkańcy mają obawy czy będzie to wykonane i czy kiedykolwiek będzie możliwość 
takiego wykonania. Aczkolwiek na dzień dzisiejszy nie mamy informacji. Wójt zapewnił, że 
jak tylko będzie miał informację o tym spotkaniu, to powiadomi radnych i sołtysów, aby 
mogli uczestniczyć w tym spotkaniu, by mieli możliwość zadawać pytania, żeby każdy miał 
informację jak po realizacji tego programu, czy będą kolejne domy podłączane, jaki będzie 
koszt tego podłączenia, czy jest to w ogóle możliwe. Jeżeli będzie taka informacja z firmy 
Asta Net to wójt szybko powiadomi radnych i sołtysów o tym.  
 Wracając do uchwały wójt powiedział, że firma Asta Net zwróciła się o służebności, 
czyli kładą dalej te kable światłowodowe w miejscowościach:  

1. Bobolin, na działkach o numerach: 120/75, 4/3, 13/2, 107/4, 151, 2/4, 2/62, 2/63, 2/68, 
2/71, 2/73, 120/67, 183/30, 279/13, 120/77. 

2. Dąbki, na działkach o numerach: 112/28, 300/1, 110/4. 
3. Wicie, na działkach o numerach: 46/9, 98/7, 98/16, 98/17, 15, 22, 24, 100/6, 100/12, 

1/13, 124/43, 1/4, 7/3, 7/16, 7/18, 14/17, 14/18, 14/19, 3/3, 2/15, 2/16, 99/4, 46/12, 
8/1, 8/20, 12/2, 11/2.  

4. Słowino-Słowinko, na działkach o numerach: 365/3, 572. 
 
Wiceprzewodniczący zapytał czy na pewno były wszystkie wymienione?  
Wójt odpowiedział, że starał się.  
Wiceprzewodniczący powiedział, że ma jeszcze parę kartek. Wiceprzewodniczący 
powiedział, że żartuje. Następnie powiedział, że na komisjach omawialiśmy te sprawy, także 
wymienianie szczegółowo tych poszczególnych działek chyba … no nie wiem. Tak pan wójt 
zdecydował, tak powiedział.  
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Wójt powiedział, że wyrwał się. 
Wiceprzewodniczący podziękował.  
 
Pan Radny Wiesław Moskwa Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                 
i Budżetu powiedział, że opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Budżetu w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi załącznik nr 
53 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radny Mirosław Gałuszkiewicz Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej  i Infrastruktury Technicznej powiedział, że opinia

 

 komisji 
dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi załącznik 
nr 54 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radny Henryk Noworolnik Przewodniczący Komisji Uzdrowiskowej powiedział, że 
opinia
 

 komisji dotycząca projektu uchwały jest pozytywna.  

/Opinia Komisji Uzdrowiskowej w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi 
załącznik nr 55 do niniejszego protokołu/ 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie 
służebności przesyłu:  
 
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych.  
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła
 

 uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu. 

/Uchwała Nr LX.601.2022 Rady Gminy Darłowo w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłu stanowi załącznik nr 56 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad.19.  
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Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia ramowego planu pracy Rady Gminy Darłowo 
na 2023 rok. Druk Nr 9/2022LX 
 
/projekt uchwały w sprawie uchwalenia ramowego planu pracy Rady Gminy Darłowo na 2023 rok stanowi 
załącznik nr 57 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Henryk Ignatowicz Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo przedstawił projekt 
uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 

Wiceprzewodniczący powiedział, że na podstawie art. 18 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 
1990 roku o samorządzie gminnym Rada Gminy Darłowo uchwala co następuje: 
§ 1. Uchwala się ramowy plan pracy Rady Gminy Darłowo na 2023 rok, stanowiący 
załącznik do niniejszej uchwały. 
§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Rady Gminy Darłowo i Wójtowi 
Gminy Darłowo. 
§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
 
Uzasadnienie. 
Zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym prace rady i jej organów odbywają się na 
podstawie planu pracy zatwierdzonego uchwałą. Wobec powyższego podjęcie uchwały jest 
zasadne. 
 
Wiceprzewodniczący powiedział, że wszystkie komisje resortowe Rady Gminy Darłowo 
zaopiniowały Plan Pracy Rady Gminy Darłowo na 2023 rok pozytywnie.  
 
/Opinie komisji Rady Gminy Darłowo do projektu uchwały w sprawie uchwalenia ramowego planu pracy Rady 
Gminy Darłowo na 2023 rok stanowią załączniki nr od 58 do 63 do niniejszego protokołu/ 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie uchwalenia ramowego planu pracy Rady 
Gminy Darłowo na 2023 rok:  
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych.  
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła

 

 uchwałę w sprawie uchwalenia ramowego planu pracy Rady Gminy Darłowo na 
2023 rok. 

/Uchwała Nr LX.602.2022 Rady Gminy Darłowo w sprawie uchwalenia ramowego planu pracy Rady Gminy 
Darłowo na 2023 rok stanowi załącznik nr 64 do niniejszego protokołu/ 
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Na tym punkt zakończono.  
 
Ad.20.
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy i kontroli Komisji 
Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo na 2023 rok. Druk Nr 10/2022LX 

  

 
/projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 
Darłowo na 2023 rok stanowi załącznik nr 65 do niniejszego protokołu/ 
 

Pan Waldemar Bonk Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo 
przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 
Pan Waldemar Bonk powiedział, że uchwała dotyczy zatwierdzenia ramowego planu 

pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo na 2023 rok.  Wkradł się tu błąd 
drukarski i wpisany jest rok 2022 a cała ta uchwała dotyczy roku 2023 i wszędzie jest to 
prawidłowo wpisane. Radny prosił aby mieć to na uwadze. Na podstawie ustawy o 
samorządzie gminnym i § 102 ust. 1 Statutu Gminy Darłowo Komisja Rewizyjna jest 
obowiązana do złożenia w terminie do 31 grudnia projektu uchwały co uczyniła. Mówca 
powiedział, że nie będzie tu odczytywał uchwały, bo każdy się z nią zapoznał i uprzejmie 
prosi o pozytywne zaopiniowanie i przyjęcie uchwały.  

 
Wiceprzewodniczący powiedział, że Przewodniczący Komisji wykazał się czujnością i 

uwagą, bo zauważając ten błąd potwierdza stuprocentową swoją skuteczność.  
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że wszystkie komisje rady 
gminy Darłowo na swoich posiedzeniach zaopiniowały pozytywnie ramowy plan pracy i 
kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo na 2023 rok.  
 
/Opinie komisji Rady Gminy Darłowo do projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy i 
kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo na 2023 rok stanowią załączniki nr od 66 do 71 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy i 
kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo na 2023 rok:  
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych.  
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
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podjęła

 

 uchwałę w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy i kontroli Komisji 
Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo na 2022 rok. 

/Uchwała Nr LX.603.2022 Rady Gminy Darłowo w sprawie zatwierdzenia ramowego planu pracy i kontroli 
Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo na 2023 rok stanowi załącznik nr 72 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad.21.
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia ramowych planów pracy komisji Rady 
Gminy Darłowo na 2023 rok. Druk Nr 11/2022LX 

  

 
/projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia ramowych planów pracy komisji Rady Gminy Darłowo na 2023 rok 
stanowi załącznik nr 73 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Henryk Ignatowicz Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo przedstawił projekt 
uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 

Wiceprzewodniczący powiedział, że na podstawie art. 18 ust. 1 i art. 21 ust. 3 ustawy 
z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym w związku z § 70 ust. 1 Statutu Gminy 
Darłowo stanowiącego załącznik do uchwały Nr V/65/2003 Rady Gminy Darłowo z dnia 25 
kwietnia 2003 r. w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Darłowo  Rada Gminy Darłowo 
uchwala, co następuje: 
§ 1.Zatwierdza się ramowy plan pracy na 2023 rok następujących komisji: 
1) Komisji Rolnictwa, Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury 
Technicznej, stanowiący załącznik nr 1 do niniejszej uchwały; 
3) Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i Budżetu, stanowiący załącznik nr 2 do 
niniejszej uchwały; 
4) Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, stanowiący załącznik nr 3 do niniejszej uchwały; 
5) Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia, stanowiący załącznik nr 4 do niniejszej 
uchwały; 
6) Komisji Uzdrowiskowej, stanowiący załącznik nr 5 do niniejszej uchwały; 
7) Komisji Organizacyjno-Programowej, stanowiący załącznik nr 6 do niniejszej 
uchwały; 
§ 2.Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącym Komisji wymienionym w § 1. 
§ 3.Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
 
Zgodnie z art. 21 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym Komisje 
podlegają radzie i przedkładają jej plan pracy. Natomiast według § 70. ust. 1 Statutu Gminy 
Darłowo Komisje stałe działają zgodnie z rocznym planem pracy przedłożonym Radzie. Tak 
w świetle wymienionych wyżej przepisów prawnych poszczególne komisje opracowują swoje 
ramowe plany pracy, które następnie przedstawiają Radzie do zatwierdzenia. Zatwierdzenie 
planów pracy komisji Rady jest niezbędne do prawidłowej pracy Rady.  
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Wobec powyższego podjęcie uchwały jest zasadne.  
 
Wiceprzewodniczący powiedział, że wszystkie komisje resortowe Rady Gminy Darłowo 
pozytywnie zaopiniowały ramowe plany pracy komisji Rady Gminy Darłowo na 2023 rok. 
 
/Opinie komisji Rady Gminy Darłowo do projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia ramowych planów pracy 
komisji Rady Gminy Darłowo na 2023 rok stanowią załączniki nr od 74 do 79 do niniejszego protokołu/ 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zatwierdzenia ramowych planów pracy 
komisji Rady Gminy Darłowo na 2023 rok:  
Podczas głosowania na sesji obecnych było 14 radnych.  
Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
Na podstawie wyników głosowania Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Darłowo  
14 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosami wstrzymującymi 
podjęła

 

 uchwałę w sprawie zatwierdzenia ramowych planów pracy komisji Rady Gminy 
Darłowo na 2023 rok. 

/Uchwała Nr LX.604.2022 Rady Gminy Darłowo w sprawie zatwierdzenia ramowych planów pracy komisji 
Rady Gminy Darłowo na 2023 rok stanowi załącznik nr 80 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad.22.
Wolne wnioski i zapytania. 

  

Wiceprzewodniczący zapytał czy ktoś  Państwa chciałby zabrać głos  
w tym punkcie? 
Nikt się nie zgłosił.  
Wiceprzewodniczący powiedział, że troszkę dłużej czeka bo jest powolniejszy i dlatego może 
ktoś też tak funkcjonuje.  
Nikt się nie zgłosił.  
Wiceprzewodniczący zamknął ten punkt porządku obrad.  
 
Na tym punkt zakończono. 
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Zakończenie sesji. 
Ad. 23.  

 
Wobec wyczerpania tematów ustalonego porządku obrad LX Sesji Rady Gminy 

Darłowo VIII kadencji – Pan Henryk Ignatowicz Wiceprzewodniczący Rady Gminy Darłowo 
zamknął obrady o godzinie 1143 w dniu 16 grudnia 2022 roku. 

 

Wiceprzewodniczący  
Obradom przewodniczył: 

Rady Gminy Darłowo 
 
Henryk Ignatowicz  
 

Sekretarz obrad
Radny Rady Gminy Darłowo 

:  

 
Wiesław Moskwa  
 

Iwona Kowalska   
Protokół sporządziła: 

Kierownik Biura Rady 


